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Zápis 

      z 5. zasedání Zastupitelstva města Luže konaného dne 21. června 2023 od 18:00 hodin 

v ,,Sokolovně“ – Dolská ulice č. p. 32, 538 54 Luže  

 

 

Přítomni:          Ladislav Peterka, Tomáš Tesař, MUDr. Pavel Remeš, BcA. Aleš  

Košvanec, Michal Jelínek, Ing. arch. Tomáš Soukup, Michal Zlesák, 

Radek Zeman, Lukáš Hrnčál, Ing. Josef Miláček 

Omluveni:  Ing. Milan Sýs, Ph.D., Ing. Pavel Vodvárka, Bc. Veronika Pešinová, 

MBA, MgA. Ing. arch. Slavomír Peterka, Libor Aksler, MBA 

Ověřovatelé:            Radek Zeman, Tomáš Tesař                               

Návrhová komise:    MUDr. Pavel Remeš, Michal Jelínek 
  

Za MěÚ: Lenka Hyksová, Mgr. Dominik Pidima, Hana Burešová, Mgr. Ludmila 

Nováková, Roman Potůček 

Host:   --- 

Zapisovatelka:  Bc. Lada Vodičková 

 

       Navržený  

       program: 

 

 

1) Schválení programu 5. zasedání Zastupitelstva města Luže 

2) Zvolení ověřovatelů 

3) Zvolení návrhové komise 

4) Ekonomické záležitosti: 

5) Prodej a koupě majetku 

6) Různé 

 

Zahájení zasedání zastupitelstva: 

 

5. zasedání Zastupitelstva města Luže (dále též jako ,,zastupitelstvo“) bylo zahájeno 

v 18:00 hodin starostou města Luže, panem Ladislavem Peterkou (dále jako ,,předsedající“). 

Předsedající přivítal všechny přítomné a konstatoval, že zastupitelstvo bylo řádně svoláno 

v souladu se zákonem. Dále předsedající sdělil, že z konání Zastupitelstva města Luže č. 5 byli 

řádně omluveni pan Ing. Milan Sýs, Ph.D., pan Ing. Pavel Vodvárka, pan MgA. Ing. arch. 

Slavomír Peterka, pan Libor Aksler, MBA a paní Bc. Veronika Pešinová, MBA. Přítomno je               

10 zastupitelů, což je nadpoloviční většina zastupitelů a zastupitelstvo je tedy usnášeníschopné.  

Poté se předsedající zeptal přítomných zastupitelů, jestli mají zájem o doplnění programu 

5. zasedání Zastupitelstva města Luže. Nikdo ze zastupitelů se o slovo nepřihlásil. O slovo se 

přihlásil předsedající a doplnil program 5. zasedání Zastupitelstva města Luže o tři návrhy 

usnesení, a to: 

1)  Schválení účasti města Luže při dražbě nemovitosti p. č. st. 22/1 a domu č. p. 75 v ulici 

Husova/Luže, 

2) Pověření Rady města Luže ke stanovení maximální výše dražební částky pro dražbu 

nemovitosti p. č. st. 22/1 a domu čp.75 v ulici Husova, 

3) Delegování pravomoci Radě města Luže k provedení rozpočtového opatření vztahující se 

k případnému pořízení nemovitosti p. č. st. 22/1 a domu č. p. 75 v ulici Husova/Luže. 

Předsedající se znovu zeptal přítomných zastupitelů, jestli mají zájem o doplnění programu                  

5. zasedání Zastupitelstva města Luže. Nikdo z přítomných zastupitelů se nepřihlásil.  

Předsedající přistoupil k hlasování schválení programu 5. zasedání Zastupitelstva města Luže 

doplněného o tři návrhy usnesení.  
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01/5                                                           

Program 5. zasedání Zastupitelstva města Luže 

Zastupitelstvo města Luže schvaluje program 5. zasedání Zastupitelstva města Luže. 

Hlasování:      Pro:  10  

      Proti:  --- 

      Zdržel se: --- 

02/5                                        

Ověřovatele: Radek Zeman, Tomáš Tesař  

Předsedající navrhl ověřovatele zápisu pana Radka Zemana a pana Tomáše Tesaře, kteří 

s návrhem souhlasí.  K návrhu nebyly vzneseny žádné protinávrhy. Došlo k hlasování. 

Zastupitelstvo města Luže schvaluje ověřovatele: Radek Zeman, Tomáš Tesař. 

Hlasování:      Pro:  10 

      Proti:  --- 

      Zdržel se: --- 

03/5                                       

Návrhová komise: MUDr. Pavel Remeš, Michal Jelínek 

Předsedající navrhl návrhovou komisi zápisu pana MUDr. Pavla Remeše a pana Michala 

Jelínka, kteří s návrhem souhlasí. K návrhu nebyly vzneseny žádné protinávrhy. Došlo 

k hlasování. 

Zastupitelstvo města Luže schvaluje návrhovou komisi: MUDr. Pavel Remeš, Michal 

Jelínek. 

Hlasování:      Pro:  10 

      Proti:  --- 

      Zdržel se: --- 

04/5 

Účetní uzávěrku města Luže za rok 2022, dle přílohy. 

Předsedající sdělil, že podklady byly zaslány všem zastupitelům včas. Zeptal se, zda má někdo 

nějaké připomínky. Žádné připomínky nebyly vzneseny a došlo k hlasování tohoto bodu 

usnesení. 

Zastupitelstvo města Luže schvaluje účetní uzávěrku města Luže za rok 2022, dle přílohy. 

Hlasování:      Pro:  10 

      Proti:  --- 

      Zdržel se: --- 

05/5 

Závěrečný účet města Luže za rok 2022 bez výhrad, včetně zprávy o výsledku přezkoumání 

hospodaření města za rok 2022, dle přílohy. 

Předsedající sdělil, že přezkum hospodaření za rok 2022 byl schválen Krajským úřadem 

Pardubického kraje bez výhrad. Příjmy města ke konci roku činily 88 538 000, 52 Kč (největší 

podíl je z daňových příjmů, což je 60 % a částka činí 53 431 209,31 Kč). Výdaje ke konci roku 

činily 93 636 283,80 Kč, přijaté dotace po konsolidaci příjmů činily 9 577 591,63 Kč                         

a nesplacená výše úvěru k 31. 12. 2022 činila 27 651 000,- Kč. Předsedající se zeptal, zda má 

k tomu někdo nějaké připomínky. Žádné připomínky nebyly vzneseny a došlo k hlasování tohoto 

bodu usnesení. 

Zastupitelstvo města Luže schvaluje závěrečný účet města Luže za rok 2022 bez výhrad, 

včetně zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření města za rok 2022, dle přílohy. 

Hlasování:      Pro:  10 

      Proti:  --- 

Zdržel se: --- 
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06/5 

Čerpání rozpočtu města za období I. - V. /2023, dle přílohy. 

K tomu se vyjádřil předsedající, který sdělil, že všichni zastupitelé dostaly podklady-finanční 

výkaz včas, kde je zaznamenáno čerpání rozpočtu města Luže dle jednotlivých kapitol 

(paragrafů) za 5 měsíců roku 2023. 

Dále sdělil, že rozpočet je na straně příjmů nastaven dle predikce. Nyní je rozpočet na straně 

výdajů o 11 % nižší, než je celkový schválený rozpočet. Je to i tím, že na mzdových výdajích se 

měsíčně ušetřilo cca kolem 159 000,- Kč. Celkově se jedná jo cca 796 000,- Kč. K této úspoře 

došlo díky snížení pracovních úvazků. Poté se předsedající zeptal, zda má někdo nějaké 

připomínky. Žádné připomínky nebyly vzneseny a došlo k hlasování tohoto bodu usnesení. 

Zastupitelstvo města Luže schvaluje čerpání rozpočtu města za období I. - V. /2023, dle 

přílohy. 

Hlasování:      Pro:  10 

      Proti:  --- 

Zdržel se: --- 

07/5 

Rozpočtové opatření č. 3/2023/ZM, dle přílohy. 

K tomu se vyjádřil předsedající, který sdělil, že všichni zastupitelé dostaly podklady včas                     

s poznámkami k jednotlivým položkám.  Na straně příjmů jsou zapojeny do rozpočtu schválené            

a již obdržené dotace a na straně výdajové – viz. poznámky u RO č. 3/ZM/2023. Poté se 

předsedající zeptal, zda má někdo nějaké připomínky. Žádné připomínky nebyly vzneseny 

a došlo k hlasování tohoto bodu usnesení. 

Zastupitelstvo města Luže schvaluje rozpočtové opatření č. 3/2023/ZM, dle přílohy. 

Hlasování:      Pro:  10 

      Proti:  --- 

Zdržel se: --- 

08/5 

Změnu závazných ukazatelů č. 1 rozpočtu Základní umělecké školy Luže, okres Chrudim pro 

rok 2023. 

K tomu se vyjádřil předsedající, který sdělil, že změna odpisového plánu pro rok 2023 byla 

provedena z důvodu zakoupení digitálního křídla za 114 030,- Kč. Změna odpisového plánu 

byla schválena Radou města Luže č. 8, dne 13. 3. 2023, usnesením č. 15/8. Tato změna byla 

upravena rozpočtovým opatřením č. 2/2023/ZM a schválena v ZM č. 4, dne 19. 4. 2023.                     

č. usnesení 05/4.  

Po schválení změn budou závazné ukazatele pro rok 2023 pro ZUŠ Luže stanoveny takto: 

Příspěvek na činnost:                300. 000,-- Kč,               

Odpisy:                   22. 800,--Kč,               

Celkem                 322. 800,-- Kč.  

Poté se zeptal, zda má ještě někdo nějaké připomínky. Žádné připomínky nebyly vzneseny 

a došlo k hlasování tohoto bodu usnesení. 

Zastupitelstvo města Luže schvaluje změnu závazných ukazatelů č. 1 rozpočtu Základní 

umělecké školy Luže, okres Chrudim pro rok 2023. 

Hlasování:      Pro:  10 

      Proti:  --- 

Zdržel se: --- 

09/5 

Darovací smlouvu pro Tělovýchovnou jednotu, z. s.  Luže na finanční dar ve výši                        

43.000,00 Kč za účelem pořádání fotbalového turnaje mládeže v Luži, dle přílohy. 

K tomu se vyjádřil předsedající, který sdělil, že TJ Luže, z. s. si podalo žádost o finanční 

podporu k nákupu cen, pohárů, občerstvení, atd… k pořádání turnaje mladších přípravek, 

starších přípravek a žáků za účasti minimálně 20 mužstev z Pardubického kraje dne 19. 8. 2023 
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ve sportovním areálu města Luže. Předsedající se zeptal, zda má někdo k tomuto bodu usnesení 

nějaké připomínky. O slovo se přihlásil pan BcA. Aleš Košvanec, který promluvil                                       

o možnosti navýšení celkové částky pro přidělování spolkových dotací, která se schvaluje každý 

rok a dále řešit či propracovat rozdělení výše částek pro konkrétní spolek–možnost změnit 

pravidla pro přidělování, např. bodové hodnocení, atd… (peníze by spolky dostaly jednorázově 

a pak už by nežádaly, jen v případě výjimečně jako jsou výročí, atd…) Důvod je i ten, že v Luži 

jsou i jiné spolky, které by taky mohly požádat o finanční podporu na akci jako to dostal jiný 

spolek. K tomu se vyjádřil pan Michal Zlesák, který sdělil, že na začátku roku o tom nevěděli   

a došli k tomu až během sezóny, že by se tento turnaj pro mládež mohl uskutečnit, a proto žádají 

až nyní. Proběhla diskuze ohledně přidělení dotace i na základě počtů dětí ve spolku. O slovo 

se přihlásil pan Radek Zeman, který k tomu dodal, že o tom na Radě města Luže debatovali, tak 

i v tom kontextu, kdy se sešly dvě žádosti na letošní rok, a to od TJ Luže, z. s. a od SH ČMS – 

Sbor dobrovolných hasičů Luže. Dále sdělil, že se pracovalo v rozpočtu s částkou 600 000,- Kč, 

kdy došlo k častým škrtům. Myšlenka radních byla i taková více se nad tím zamyslet a něco s 

tím do budoucna udělat. Rada města Luže doporučila dát tyto žádosti ke schválení, ale s tím, 

že se pokusí vypracovat materiál (nová pravidla pro přidělování spolkových dotací, které by 

byly bodově nastavené, např. na základě dodání zpráv o činnosti, jejich aktivit, atd…) Dále 

sdělil, že změny ohledně pravidel pro přidělování spolkových dotací budou rozeslány 

zástupcům spolků k připomínkování před schválením. K tomu se vyjádřila paní Lenka Hyksová 

– vedoucí Odboru hospodářsko-správní a upozornila, že pokud by se měla měnit pravidla pro 

přidělování spolkových dotací, je třeba mít pravidla připravená již do zářijového zastupitelstva, 

kdy se bude schvalovat částka alokace do rozpočtu na rok 2024. Došlo k další diskuzi. Poté se 

přistoupilo k hlasování tohoto bodu usnesení. 

Zastupitelstvo města Luže schvaluje darovací smlouvu pro Tělovýchovnou jednotu, z. s.  

Luže na finanční dar ve výši 43.000,00 Kč za účelem pořádání fotbalového turnaje mládeže v 

Luži, dle přílohy. 

Hlasování:      Pro:  10 

      Proti:  --- 

Zdržel se: --- 

10/5 

Finanční dar ve výši 43. 000,-- Kč účelově určený pro SH ČMS – Sbor dobrovolných hasičů 

Luže na zakoupení přenosné motorové stříkačky PS 12 1.6, dle přílohy. 

K tomu se vyjádřil předsedající, který sdělil, že Sbor dobrovolných hasičů Luže si dojednal 

příspěvek od společnosti AGROFERT, od společnosti ALFA 3, s.r.o. a od spolku Rozběháme 

Luži, z. s. Pro nákup stříkačky schází částka ve výši 43. 000,- Kč. Předsedající se zeptal, zda 

má někdo nějaké připomínky. Žádné připomínky nebyly vzneseny a došlo k hlasování tohoto 

bodu usnesení. 

Zastupitelstvo města Luže schvaluje finanční dar ve výši 43. 000,-- Kč účelově určený pro 

SH ČMS – Sbor dobrovolných hasičů Luže na zakoupení přenosné motorové stříkačky PS 12 

1.6, dle přílohy.  

Hlasování:      Pro:  10 

      Proti:  --- 

Zdržel se: --- 

11/5 

Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě ze dne 20. 1. 2015 mezi městem Skuteč a městem Luže 

o výkonu činnosti obecní policie, dle přílohy. 

K tomu se vyjádřil předsedající, který sdělil, že Dodatek č. 1 mění některé body v čl. III – jako 

je doba plnění úkolů (strávení pracovní doby Městské policie Skuteč) stanovena, tak že 60 % 

ve správním obvodě Skuteč a 40 % v správním obvodě Luže. Smluvní rozsah úkolů                                   

a souvisejících ustanovení, čl. IV – úhrad nákladů a v čl. VI. – společná a závěrečná ustanovení. 

Ostatní ustanovení veřejnoprávní smlouvy jsou nedotčena tímto dodatkem a zůstávají v 
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platnosti. Poté se zeptal, zda má někdo k tomuto bodu usnesení nějaké připomínky.                                                   

O slovo se přihlásil pan Radek Zeman, který se vyjádřil k původní uzavřené Veřejnoprávní 

smlouvě z roku 2015. Předmětem této veřejnoprávní smlouvy byla úprava vzájemných vztahů, 

práv, povinností a financování při výkonu činnosti Městské policie Skuteč pro správní obvod 

Skuteč-1/3 pracovní doby, pro správní obvod Luže-1/3 a pro správní obvod Proseč-1/3 

pracovní doby. Partnery byly tři města a v současné době jsou už jen dvě. Město Proseč z této 

Veřejnoprávní smlouvy před cca 4 lety odstoupilo. Ze strany města Skuteč došlo jen k narovnání 

spolufinancování a pracovní doby výkonu Městské policie Skuteč. O slovo se přihlásil pan 

Tomáš Tesař, který se zeptal kolik nás služba Městské policie Skuteč za celý rok stojí či vůbec, 

zda uvažovat o zachování její činnosti v Luži? K tomu se vyjádřila paní Lenka Hyksová, která 

sdělila výši částky za rok 2022, a to 930 000,- Kč, což je 33 %. V případě navýšení o 40 % se 

jedná o částku 192 000,- Kč navíc. Poté došlo k diskuzi mezi zastupiteli a přítomným strážníkem 

Městské policie Skuteč panem Broklem v této věci. Zastupitelé žádají o zaslání zprávy-statistiky 

činnosti Městské policie Skuteč za rok 2022 pro město Luže. Předsedající bere žádost na 

vědomí. Poté se přistoupilo k hlasování. 

Zastupitelstvo města Luže schvaluje dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě ze dne 20. 1. 2015 

mezi městem Skuteč a městem Luže o výkonu činnosti obecní policie, dle přílohy.  

Hlasování:      Pro:  10 

      Proti:  --- 

Zdržel se: --- 

12/5 

Veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu města v roce 2023 příjemci IFASO, 

s.r.o. Chrudim na úhradu nákladů spojených s akcí obnovy kulturní památky „Dům č.p. 10 – 

restaurování schodiště a rekonstrukce vnitřních prostor budovy a střechy“ ve výši 70 000,- Kč, 

dle přílohy. 

Předsedající se zeptal, zda má někdo nějaké připomínky. Žádné připomínky nebyly vzneseny 

a došlo k hlasování tohoto bodu usnesení. 

Zastupitelstvo města Luže schvaluje veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu 

města v roce 2023 příjemci IFASO, s.r.o. Chrudim na úhradu nákladů spojených s akcí obnovy 

kulturní památky „Dům č.p. 10 – restaurování schodiště a rekonstrukce vnitřních prostor 

budovy a střechy“ ve výši 70 000,- Kč, dle přílohy. 

Hlasování:      Pro:  10 

      Proti:  --- 

Zdržel se: --- 

13/5 

Smlouvu o poskytnutí finančního příspěvku na obnovu nemovité kulturní památky z účelové 

dotace Ministerstva kultury příjemci IFASO, s.r.o. Chrudim na akci „Dům č.p. 10 – 

restaurování schodiště a rekonstrukce vnitřních prostor budovy a střechy“ ve výši 327 000,- Kč, 

dle přílohy. 

Předsedající se zeptal, zda má někdo nějaké připomínky. Žádné připomínky nebyly vzneseny 

a došlo k hlasování tohoto bodu usnesení. 

Zastupitelstvo města Luže schvaluje smlouvu o poskytnutí finančního příspěvku na obnovu 

nemovité kulturní památky z účelové dotace Ministerstva kultury příjemci IFASO, s.r.o. 

Chrudim na akci „Dům č.p. 10 – restaurování schodiště a rekonstrukce vnitřních prostor budovy 

a střechy“ ve výši 327 000,- Kč, dle přílohy. 

Hlasování:      Pro:  10 

      Proti:  --- 

Zdržel se: --- 

14/5 

Smlouvu o poskytnutí finančního příspěvku na obnovu nemovité kulturní památky z účelové 

dotace Ministerstva kultury příjemci Římskokatolická farnost Luže na akci „Kostel sv. 
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Bartoloměje – restaurování zábradlí na kruchtě se sochou sv. Vavřince““ ve výši 309 000,- Kč, 

dle přílohy. 

Předsedající se zeptal, zda má někdo nějaké připomínky. Žádné připomínky nebyly vzneseny 

a došlo k hlasování tohoto bodu usnesení. 

Zastupitelstvo města Luže schvaluje smlouvu o poskytnutí finančního příspěvku na obnovu 

nemovité kulturní památky z účelové dotace Ministerstva kultury příjemci Římskokatolická 

farnost Luže na akci „Kostel sv. Bartoloměje – restaurování zábradlí na kruchtě se sochou sv. 

Vavřince““ ve výši 309 000,- Kč, dle přílohy. 

Hlasování:      Pro:  10 

      Proti:  --- 

Zdržel se: --- 

15/5 

Smlouvu o poskytnutí finančního příspěvku na obnovu nemovité kulturní památky z účelové 

dotace Ministerstva kultury příjemci Římskokatolická farnost Luže na akci „Fara čp. 137 – 

obnova vstupních dveří“ ve výši 145 000,- Kč, dle přílohy. 

Předsedající se zeptal, zda má někdo nějaké připomínky. Žádné připomínky nebyly vzneseny 

a došlo k hlasování tohoto bodu usnesení. 

Zastupitelstvo města Luže schvaluje smlouvu o poskytnutí finančního příspěvku na obnovu 

nemovité kulturní památky z účelové dotace Ministerstva kultury příjemci Římskokatolická 

farnost Luže na akci „Fara čp. 137 – obnova vstupních dveří“ ve výši 145 000,- Kč, dle přílohy. 

Hlasování:      Pro:  10 

      Proti:  --- 

Zdržel se: --- 

16/5 

Smlouvu o poskytnutí finančního příspěvku na obnovu nemovité kulturní památky z účelové 

dotace Ministerstva kultury příjemci Židovská obec v Praze na akci „Synagoga – restaurování 

dřevěných konstrukcí v interiéru synagogy“ ve výši 84 000,- Kč, dle přílohy. 

Předsedající se zeptal, zda má někdo nějaké připomínky. Žádné připomínky nebyly vzneseny 

a došlo k hlasování tohoto bodu usnesení. 

Zastupitelstvo města Luže schvaluje smlouvu o poskytnutí finančního příspěvku na obnovu 

nemovité kulturní památky z účelové dotace Ministerstva kultury příjemci Židovská obec v 

Praze na akci „Synagoga – restaurování dřevěných konstrukcí v interiéru synagogy“ ve výši 

84 000,- Kč, dle přílohy. 

Hlasování:      Pro:  10 

      Proti:  --- 

Zdržel se: --- 

17/5 

Podání žádosti o podporu na projekt „FVE pro město Luže – sportovní hala“ z Modernizačního 

fondu prostřednictvím výzvy RES+ č. 3/2022 – Komunální FVE pro malé obce.  

K tomu se vyjádřil předsedající, který sdělil, že zahájení příjmu žádostí je do 17. 8. 2023                     

a ukončení výzvy do 30. 6. 2023. Zahájení tohoto projektu je předpokládáno na podzim 2023 

po schválení žádosti o podporu. Alokace je ve výši 1 500 mil. Kč. Dále sdělil, že nejzazší termín 

ukončení je nejpozději do 3 let od vydání rozhodnutí, výše příspěvku je max. 75 % z celkových 

způsobilých výdajů projektu. Poté se zeptal, zda má někdo nějaké připomínky. O slovo se 

přihlásil pan Lukáš Hrnčál, který se zeptal na celkové náklady? Bylo sděleno, že celkové 

náklady činí cca 2 mil. Kč. 

Zastupitelstvo města Luže schvaluje podání žádosti o podporu na projekt „FVE pro město 

Luže – sportovní hala“ z Modernizačního fondu prostřednictvím výzvy RES+ č. 3/2022 – 

Komunální FVE pro malé obce.  

Hlasování:      Pro:  10 

      Proti:  --- 
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Zdržel se: --- 

18/5 

Smlouvu o bezúplatném převodu pozemku p. č. 1037/25, o výměře 7 m2, ostatní plocha – 

ostatní komunikace, v k. ú. Luže, se Státním pozemkovým úřadem, dle přílohy. 

K tomu se vyjádřil předsedající, který sdělil, že se jedná o pozemek zastavěný stavbou chodníku-

směr Voletice. Poté se zeptal, zda má někdo nějaké připomínky. Žádné připomínky nebyly 

vzneseny a došlo k hlasování tohoto bodu usnesení. 

Zastupitelstvo města Luže schvaluje smlouvu o bezúplatném převodu pozemku p. č. 1037/25, 

o výměře 7 m2, ostatní plocha – ostatní komunikace, v k. ú. Luže, se Státním pozemkovým 

úřadem, dle přílohy. 

Hlasování:      Pro:  10 

      Proti:  --- 

Zdržel se: --- 

19/5 

Darovací smlouvu na pozemky pozemkové parcelní č. 1037/9; 1037/11; 1037/19; 1037/20; 

1037/21, 1037/22; 1037/23; 1037/24; 1037/27 a 1037/28, vše v k. ú. Luže, které jsou ve 

vlastnictví Pardubického kraje, dle přílohy. 

K tomu se vyjádřil předsedající a sdělil, že se jedná o pozemky zastavěné stavbou chodníku 

směrem na Voletice a pozemky k této stavbě přiléhající. Výše ocenění pozemků činí celkem                

106 810 Kč. Poté se zeptal, zda má někdo nějaké připomínky. Žádné připomínky nebyly 

vzneseny a došlo k hlasování tohoto bodu usnesení. 

Zastupitelstvo města Luže schvaluje darovací smlouvu na pozemky pozemkové parcelní č. 

1037/9; 1037/11; 1037/19; 1037/20; 1037/21, 1037/22; 1037/23; 1037/24; 1037/27 a 1037/28, 

vše v k. ú. Luže, které jsou ve vlastnictví Pardubického kraje, dle přílohy. 

Hlasování:      Pro:  10 

      Proti:  --- 

Zdržel se: --- 

20/5 

Zakoupení: 

vlastnického podílu ideální poloviny pozemkové parcely č. 1151 vedené jako orná půda, v k. 

ú. Luže, kdy celková výměra pozemku činí 2 839 m2, od pana xxx, trvale bytem xxx, za cenu 

500 000 Kč, dle přiložené kupní smlouvy. 

Předsedající sdělil, že se jedná o podíl pozemku v rozvojové lokalitě pro výstavbu RD. Zeptal 

se, zda má někdo nějaké připomínky. Žádné připomínky nebyly vzneseny a došlo k hlasování 

tohoto bodu usnesení. 

Zastupitelstvo města Luže schvaluje zakoupení: 

vlastnického podílu ideální poloviny pozemkové parcely č. 1151 vedené jako orná půda, v k. 

ú. Luže, kdy celková výměra pozemku činí 2 839 m2, od pana xxx, trvale bytem xxx, za cenu 

500 000 Kč, dle přiložené kupní smlouvy. 

Hlasování:      Pro:  10 

      Proti:  --- 

Zdržel se: --- 

 

Zastupitelstvo města Luže bere na vědomí: 

21/5 

Splacení půjčky, která byla poskytnuta na základě Smlouvy o půjčce z 16. 3. 2017 a pozdějších 

dodatků společnosti Lesy Luže, s.r.o. ve výši 600. 000,-- Kč, dle přílohy. 

Bylo sděleno, že Zastupitelstvo města Luže č. 11 dne 15. 3. 2017, usnesením č. 10/11 schválilo 

poskytnutí bezúročné půjčky společnosti Lesy Luže s.r.o. na dokončení rekonstrukce objektu           

č. p. 49 v Bělé (bývalá škola). Splatnost úvěru byla Dodatkem č. 1 ke smlouvě o půjčce 

prodloužena do 31. 12. 2018 a Dodatek č. 2 ke smlouvě o půjčce prodloužil splatnost                        
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do 31. 12. 2023. Půjčka byla v celkové výši 600.000,00 Kč vrácena na účet města Luže                       

dne 6. 4. 2023. 

Ze smlouvy ve znění dodatků není žádný úrok, ani smluvní, ani zákonný úrok z prodlení. Poté 

došlo k hlasování tohoto bodu usnesení. 

Zastupitelstvo města Luže bere na vědomí splacení půjčky, která byla poskytnuta na základě 

Smlouvy o půjčce z 16. 3. 2017 a pozdějších dodatků společnosti Lesy Luže, s.r.o. ve výši                

600. 000,-- Kč, dle přílohy. 

Hlasování:      Pro:  10 

      Proti:  --- 

Zdržel se: --- 

Zastupitelstvo města Luže pověřuje: 

22/5 

Starostu města k uzavření Smlouvy o termínovaném vkladu nebo Spořícím účtu v rozpětí                   

do maximální částky 18 mil. Kč v závislosti na potřebách města. 

K tomu se vyjádřil předsedající a sdělil, že finanční prostředky na plánované investice pro rok 

2023 jsou již zapojeny v rozpočtu. Vzhledem k tomu, že se plánované investice nebudou 

realizovat v jednom čase, je možné využít vyššího zhodnocení finančních prostředků                               

na termínovaném vkladu nebo spořícím účtu dle potřeb města. Produkty budou uzavřeny                       

u České spořitelny, a.s., která vede celý platební styk, dlouhodobě zná ekonomiku města                            

a poskytuje městu úvěry. Dále byl vysvětlen ,,Termínovaný vklad“: peníze se ukládají na 

předem stanovenou dobu. Úroková sazba je pevná a vklad je ze zákona pojištěn. Za založení               

a vedení účtu se nic neplatí, zdarma jsou i výpisy.  

Úroková sazba – TV na 1 měsíc s opakováním (roční úroková sazba 5,1 %), TV na 3 měsíce s 

opakováním (roční úroková sazba 3,7 %) a TV na 6 a 12 měsíců s opakováním (roční úroková 

sazba 4,5 %). Spořící účet: minimální vklad 5.000 000,-- Kč, možnost kdykoliv vybrat a vložit 

další finanční prostředky. Za založení a vedení účtu se nic neplatí, zdarma jsou i výpisy. 

Úroková sazba s Plus účtem 4 % (tzn. vklad nesmí klesnout pod 5.mil. Kč), jinak je úrok. sazba 

0,2 %). Předsedající se zeptal, zda má někdo nějaké připomínky. Žádné připomínky nebyly 

vzneseny a došlo k hlasování tohoto bodu usnesení. 

Zastupitelstvo města Luže pověřuje starostu města k uzavření Smlouvy o termínovaném 

vkladu nebo Spořícím účtu v rozpětí do maximální částky 18 mil. Kč v závislosti na potřebách 

města. 

Hlasování:      Pro:  10 

      Proti:  --- 

Zdržel se: --- 

 

Poté předsedající přistoupil ke třem návrhům bodů usnesení doplněných na dnešním programu 

5. zasedání Zastupitelstva města Luže. Vysvětlil přítomným zastupitelům, o co se jedná. Město 

Luže by se zúčastnilo elektronické dražby nemovitosti p. č. st. 22/1 o výměře 594 m2, vedené 

jako zastavěná plocha a nádvoří, jejíž součástí je rodinný dům č. p. 75 v ul. Husova/Luže. 

Zastupitelé mají k nahlédnutí přiloženou dražební vyhlášku a s ní související podmínky. Jedná 

se o objekt v ulici Husova, který je veden jako nemovitá kulturní památka. Rekonstrukce budovy 

by tedy mohla být financována z Programu regenerace městských památkových zón. Dále bylo 

sděleno, že na nemovitosti váznou věcná břemena doživotního užívání. Došlo k debatě mezi 

přítomnými zastupiteli, jak ohledně možnosti využití objektu, např. pro byty či muzeum, atd. 

Dále, zda není problém s věcným doživotním užíváním, pojištění nemovitosti (když je 

v záplavové zóně), do jaké cenové výše by byla dražební částka této nemovitosti, zda na to město 

má peněžní prostředky, má-li město zkušenost s elektronickou dražbou, atd… Na všechny otázky 

bylo odpovězeno předsedajícím a místostarostou. Celá záležitost byla řešena s právníkem 

města Luže, a i s Krajským úřadem PK, aby nedošlo při koupi této nemovitosti k nějakým 

problémům a šla vyřešit (věcná břemena). Ta možnost tu je, a to soudní cestou či dohodou. 
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Záměrem na dnešním zasedání zastupitelstva je schválení bodů usnesení účasti města Luže 

při dražbě nemovitosti p. č. st. 22/1, a domu č. p. 75 v ulici Husova/Luže, pověření Rady města 

Luže ke stanovení maximální výše dražební částky pro dražbu nemovitosti p. č. st. 22/1, domu 

čp.75 v ulici Husova a delegování pravomoci Radě města Luže k provedení rozpočtového 

opatření vztahující se k případnému pořízení nemovitosti p. č. st. 22/1 a domu č. p. 75 v ulici 

Husova/Luže.  Poté se předsedající zeptal, zda k tomu má někdo ještě nějaké připomínky. Nikdo 

se o slovo nepřihlásil a došlo k formulaci bodů usnesení následovně: 

 

Zastupitelstvo města Luže schvaluje: 

23/5 

Účast města Luže, IČ: 00270440, se sídlem náměstí plk. Josefa Koukala 1, 538 54 Luže, v 

dražbě nemovitosti p. č. st. 22/1, o výměře 594 m2, vedené jako zastavěná plocha a nádvoří, 

jejíž součástí je objekt č. p. 75, rodinný dům, v k. ú. Luže, dle přiložené dražební vyhlášky. 

Zastupitelstvo města Luže schvaluje účast města Luže, IČ: 00270440, se sídlem náměstí plk. 

Josefa Koukala 1, 538 54 Luže, v dražbě nemovitosti p. č. st. 22/1, o výměře 594 m2, vedené 

jako zastavěná plocha a nádvoří, jejíž součástí je objekt č. p. 75, rodinný dům, v k. ú. Luže, dle 

přiložené dražební vyhlášky. 

Hlasování:      Pro:  10 

      Proti:  --- 

Zdržel se: --- 

Navrhnuté usnesení bylo schváleno. 

 

Zastupitelstvo města Luže pověřuje: 

24/5 

Radu města stanovením maximální výše dražební částky pro dražbu nemovitosti p. č. st. 22/1, 

o výměře 594 m2, vedené jako zastavěná plocha a nádvoří, jejíž součástí je objekt č. p. 75, 

rodinný dům, v k. ú. Luže, s ohledem na rozpočet města a péči řádného hospodáře. 

Zastupitelstvo města Luže pověřuje radu města stanovením maximální výše dražební částky 

pro dražbu nemovitosti p. č. st. 22/1, o výměře 594 m2, vedené jako zastavěná plocha a nádvoří, 

jejíž součástí je objekt č. p. 75, rodinný dům, v k. ú. Luže, s ohledem na rozpočet města a péči 

řádného hospodáře. 

Hlasování:      Pro:  10 

      Proti:  --- 

Zdržel se: --- 

Navrhnuté usnesení bylo schváleno. 

 

Zastupitelstvo města Luže deleguje: 

25/5 

Pravomoc Radě města Luže k provedení rozpočtového opatření vztahujícího se k případnému 

pořízení nemovitosti p. č. st. 22/1 a domu čp.75 v ulici Husova veřejnou dražbou, a to bez 

omezení výše. 

Předsedající sdělil, že zastupitelé budou informováni o výši podání dražební částky po skončení 

elektronické dražby dne 29. 6. 2023. Poté se přistoupilo k hlasování tohoto bodu usnesení. 

Zastupitelstvo město Luže deleguje pravomoc Radě města Luže k provedení rozpočtového 

opatření vztahujícího se k případnému pořízení nemovitosti p. č. st. 22/1 a domu čp.75 v ulici 

Husova veřejnou dražbou, a to bez omezení výše. 

Hlasování:      Pro:  10 

      Proti:  --- 

Zdržel se: --- 

Navrhnuté usnesení bylo schváleno. 
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Předsedající přistoupil k bodu různé, a to k Zápisu č. 1 ze schůze Finančního výboru města 

Luže a k Zápisu č. 1 ze schůze Kontrolního výboru města Luže.  Nejdříve předal slovo panu 

Michalu Jelínkovi – předseda Finančního výboru, který přítomným zastupitelům a přítomné 

veřejnosti sdělil, čím se Finanční výbor dne 24. 5. 2023 zabýval. Prvním bodem schůze byly dvě 

neuhrazené faktury pro společnost Lesy Luže s.r.o. z roku 2021 od pana R. L. Finanční výbor 

doporučil zastupitelstvu, aby zvážilo možnost uhrazení, alespoň poloviční částky z důvodu 

nedohledatelnosti předání zboží od přepravce konečnému zákazníkovi. Mezi zastupiteli došlo 

k delší debatě, tj. kdo za to může, proč nebyl podepsán dodací list odběratelem, zdali přepravce 

palivové dřevo opravdu na danou adresu doručil, atd.. Zastupitelé se dohodli, že posečkají na 

konečné vyjádření od přepravní firmy (ohledně dodání palivového dřeva na danou adrese, tj. 

panu R. L. – záznam či doklad o převzetí zboží). V případě, že se tak ze strany přepravce 

v nejbližší době nestane, rozhodnou zastupitelé na dalším zasedání zastupitelstva o uhrazení, 

alespoň poloviční částky, tj. 31. 845,- Kč (z celkové částky 63. 690,- Kč), a to i na základě 

sdělení jednatele společnosti Lesy Luže s.r.o, že pan R. L. je ochoten uhradit polovičku. 

Druhým tématem schůze byl předložený dotaz od pana M. K. (firma Staver Luže                                         

s. r. o.) o poskytnutí informace, která firma a za jakou cenu stavbu mostku u č. p. 5 v obci Radim 

prováděla. Pan Michal Jelínek sdělil, že na schůzi ze dne 24. 5. 2023 členové Finančního 

výboru zjistili více nesrovnalostí z předložených podkladů a žádají zastupitele o provedení 

hloubkové kontroly mostku u č. p. 5 v obci Radim. Předsedající vyzval pana Michala Jelínka              

o formulaci návrhu bodu usnesení. Došlo k návrhu bodu usnesení následovně: Zastupitelstvo 

města Luže pověřuje Finanční výbor provedením hloubkové kontroly mostku u č. p. 5 v obci 

Radim z důvodu nesrovnalostí, které byly zjištěny při jednání ze dne 24. 5. 2023. Zastupitelé 

s formulací návrhu bodu usnesení souhlasí. Poté došlo k hlasování. 

 

Zastupitelstvo města Luže pověřuje: 

26/5 

Finanční výbor provedením hloubkové kontroly mostku u č. p. 5 v obci Radim z důvodu 

nesrovnalostí, které byly zjištěny při jednání ze dne 24. 5. 2023. 

Zastupitelstvo města Luže pověřuje finanční výbor provedením hloubkové kontroly mostku 

u č. p. 5 v obci Radim z důvodu nesrovnalostí, které byly zjištěny při jednání ze dne 24. 5. 2023. 

Hlasování:      Pro:  9 

      Proti:  --- 

Zdržel se: 1 – MUDr. Pavel Remeš 

Navrhnuté usnesení bylo schváleno. 

 

Poté předsedající předal slovo panu Michalu Zlesákovi – předseda Kontrolního výboru, který 

se vyjádřil k Zápisu č. 1 ze schůze Kontrolního výboru ze dne 3. 5. 2023. Tématem schůze bylo 

vyhodnocení provozu ,,Kluziště“ v Luži. Dále sdělil, že od města Luže obdrželi potřebné 

podklady k vyhodnocení provozu. Zabývali se náklady, tak výdaji, denní obsazeností sportoviště 

veřejností, časovým využitím kluziště ze strany ZŠ Luže, atd... Došlo také ke srovnání, pokud by 

to bylo výhodné, tj. jak na počet žáků, náklady za vstup a dopravu žáků na stadion do Skuteč. 

Jednalo se o orientační částky výpočtu. Veškeré uvedené závěry a výpočty slouží zastupitelům 

jako podklad pro rozhodnutí o případném pronájmu v další sezóně. 

O slovo se přihlásil pan MUDr. Pavel Remeš, který upozornil zastupitele, že zde docházelo 

hlavně u dětí k častým úrazům a zlomeninám. Dále sdělil, že se jedná o umělý povrch (plast) – 

plocha kluziště a není to pro kvalitní bruslení.  

 

K tomu se vyjádřil pan Michal Zlesák, že toto umělé kluziště vidí spíše pro děti, které teprve 

začínají či se učí bruslit, ale je to jen jeho subjektivní názor. Vyjádřil se pan BcA. Aleš Košvanec 

a upozornil, že ,,Kluziště“ a jeho ,,zkouška“ stála městský rozpočet 300 000,- Kč a že ji měla 

předcházet diskuze v širším složení. Navíc ji rozhodli jen tři radní, kteří zavázali budoucí 
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zastupitele k proplacení. O slovo se přihlásil pan Lukáš Hrnčál, který se vyjádřil, že vše bylo 

myšleno v dobré víře i za tu cenu a nebyla to špatná myšlenka. Vyzkoušelo se to a zjistilo, že to 

s opravdovým ledem nemá nic společného a v budoucnu s takovým to projektem nepokračovat. 

Ale i přesto to mělo smysl v tom, že si děti mohly vyzkoušet bruslení i na tomto umělém povrchu, 

kdy spousta dětí nemá možnost se dostat a vyzkoušet bruslení na stadionu ve Skutči.                           

 

Poté předsedající dal prostor vyjádřit se zastupitelům.  

• O slovo se přihlásil pan Lukáš Hrnčál, který se zeptal na předělávání chodníku v Luži 

za mostem.  Předsedající sdělil, že při kontrolním dnu, kdy došlo k přeměření 

požadované šíře chodníku, neodpovídalo zadaným podmínkám v projektu, tj. 150 cm               

a chybělo cca 10 cm. Dále bylo sděleno, že to samé bude probíhat před objektem 

,,Dobošovo“. Padla otázka, kde byl problém? Odpovězeno, že firma, která to měla vše 

na starosti nedodržela podmínky v projektové dokumentaci a selhal i kontrolní dozor. 

K tomu se vyjádřil pan Ing. arch. Tomáš Soukup, který sdělil, že město konečně má 

zajištěn kvalitní stavební dozor, který zjistil i další nesrovnalosti – je toho více a nyní 

probíhají nápravy u staveb, kde to ještě lze.  Něco už proběhlo na jaře, např. hned 

naproti chodníku, šlo o předělání stavby zdi, která také nebyla v souladu s projektovou 

dokumentací. Veškeré náklady ohledně předělání šly za dodavatelem firmy pro 

nedodržení podmínek v projektu.                     

• O slovo se přihlásil pan H., který se zeptal ohledně dozoru ze strany města, kde byl a 

proč nekontroloval a nesledoval postup stavby. Bylo sděleno, že zde byl technický dozor 

a zaměstnanec města Luže z Investičního odboru, který už na městě nepracuje. 

• O slovo se přihlásil pan Lukáš Hrnčál a zeptal se na závlahu pro fotbalové hřiště, zda 

se to někam posunulo či je nějaký projekt? K tomu se vyjádřil pan BcA. Aleš Košvanec, 

který sdělil, že dotační titul ještě není vypsaný, v případě, že vypsán nebude, tato 

realizace proběhne až po skončení fotbalové sezóny. K tomu se vyjádřil pan Michal 

Zlesák, který sdělil, že je už po sezóně. Dále promluvil předsedající, který sdělil, že by 

se využila i dotace z NSA, která bude teprve vypsána. Kdyby tato dotace nedopadla, 

počítá se i s penězi z rozpočtu. Dotaz padl i ohledně vstupní branky na fotbalové hřiště, 

zda je nějaké řešení. K tomu se vyjádřil předsedající a sdělil, že na tomto místě byl 

projektant, který má vytvořit na celý prostor studii, jak vše skloubit – je zde, ale problém 

s odvodem dešťové vody, kdy se vše bude muset vést do ulice, jak je zmrzlina. 

• O slovo se přihlásil pan Lukáš Hrnčál, který se zeptal na opravu silnice směr Doly-

Hluboká, sekání příkopů mimo obec-křižovatky, pořízení nákladního automobilu pro 

technické služby a možnost posily pro technické služby dalším pracovníkem. K tomu 

všemu se vyjádřil předsedající, který sdělil, že ohledně silnice Doly, Brdo, Hluboká a 

mostu v obci Radim proběhnou další jednání na Krajském úřadě PK. Začátek opravy 

silnice bude směřovat od Brda směr Hluboká. Sekání mimo obec má na starosti Správa 

a údržba silnic Pardubického kraje. Pořízení nákladního automobilu pro technické 

služby není v současné době možné. Nabídky využití přes dotace nejsou. Dále bylo 

sděleno, že nová multikára stojí kolem cca 2. 500 000,- Kč. Nakonec předsedající sdělil, 

že od 1. 7. 2023 bude posilou technických služeb nový zaměstnance, který bude částečně 

financován z Úřadu práce. 

 

 

 

Dále dal předsedající prostor i veřejnosti, aby se vyjádřila či sdělila nějaké připomínky: 

 

• O slovo se přihlásil pan H., který poděkoval za umístění dvou košů u řeky                                       

v ul. Nábřeží.  Dále se zeptal, jak to bude s místem veřejného prostranství                                
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v ul. Jeronýmova, kdy začnou opravy? Navrhuje i možné oplocení. Poslední dotaz od 

pana H., který připomíná v ul. Nábřeží, zda by zde nemohl být vybudován zpomalovací 

technický práh (retardér) pro snížení rychlosti aut. Předsedající vše bere na vědomí. 

• O slovo se přihlásil pan T., který navázal k vyjádření města Luže ohledně možnosti 

nastavení nových pravidel pro rozdělení peněz jednotlivým spolkům. Žádá, aby se 

zástupci jednotlivých spolků, mohli podílet na tvorbě a připomínkování nových pravidel. 

Předsedající sdělil, že s tím počítají. K tomuto tématu proběhla menší diskuze z řad 

zastupitelů, tak i z řad veřejnosti. 

• O slovo se přihlásila paní H., která sdělila, že spolky jsou finančně odkázány jen na 

město samotné a zda by se mohla narovnat či nastavit stejná pravidla, jako je např. 

placení nájmů.   

 

Poté se o slovo ještě přihlásil pan Lukáš Hrnčál, který poděkoval zastupitelům za přízeň pro 

Tělovýchovnou jednotu Luže a zároveň všechny přítomné zastupitele a veřejnost pozval                  

v pátek 23. 6. 2023 a v sobotu 24. 6. 2023 na fotbalový stadion do Luže na akci FoodFest 

(Fotbalfest Luže 2023). Předsedající poděkoval za pozvání a poté přistoupil k ukončení 

zasedání zastupitelstva. Dále sdělil, že další konání Zastupitelstva města Luže č. 6 bude ve 

středu dne 20. 9. 2023 od 18:00 hod. Zastupitelstvo města Luže č. 5 bylo skončeno v                    

20:06 hodin. 

 

 

 

……………………………     ………………………………... 

          Ladislav Peterka      BcA. Aleš Košvanec 

  starosta             místostarosta 

 

 

 

 

…………………………………    ………………………………… 

          Radek Zeman                        Tomáš Tesař                                   

             ověřovatel                          ověřovatel  

 

 

   

V Luži dne 26. 6. 2023 


